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Udvalget har holdt to møder samt et telefon-møde. Der er taget stilling til to ansøgninger om 
anerkendelse som børneendokrinologisk fagområdeekspert med et afslag og en godkendelse. 
Afslaget er anket til DPS’s bestyrelse. Derudover er der behandlet en ansøgning om godkendelse a
et uddannelsesforløb, som blev go

f 
dkendt. 

ta Pæd.).  

 

Udvalget er blevet forespurgt om, hvorvidt man mente, der skulle indføres en screening af 
overvægtige for diabetes (type 2) og hypercholesterolæmi. Udvalget mente ikke, at det for tiden var 
en realistisk mulighed og litteraturen understøtter heller ikke synspunktet. Man vil finde for få i 
forhold til indsatsen (jf. f.eks. en københavnsk skoleundersøgelse, Pearson et al. Ac
Udvalget har også i samarbejde med Christian Mølgaard og Signe Beck-Nielsen udarbejdet en 
instruks vedr. D-vitamin mangel, som vil blive sendt til høring på landets børneafdelinger inden den
lægges på DPS’ hjemmeside. 
Udvalget sammen med bestyrelsen blevet opmærksom på at insulinpumpebehandling hos børn var 
lagt ind som en regionsfunktion hos intern medicin: endokrinologi uden at orientere os om det. Der 
er i samarbejde med DSBD skrevet til Sundhedsstyrelsen, at vi finder det svært uhensigtsmæssigt. 
Formanden har derudover også vidnet i retssag om bestemmelse af knoglealder hos en ung mand i 
en retssag ved Københavns Byret. 
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